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Stanovisko Odborového svazu státních orgánů a organizací ke zrušení příspěvku na stravování 

 

 

Od počátku projednávání tzv. konsolidačního balíčku jsme opakovaně upozorňovali na to, že 

navrhované změny až absurdně tvrdě dopadnou na zaměstnance a zaměstnankyně veřejných 

služeb a správy, včetně příslušníků a občanských zaměstnanců bezpečnostních sborů. Redukce 

přídělu do Fondu kulturních a sociálních potřeb spolu s nesmyslným vázáním poloviny tohoto 

přídělu na nezajímavé a nevýhodné produkty spoření na stáří nemůže mít za následek nic jiného 

než rezignaci na ty alespoň nejzákladnější benefity, bez kterých se zaměstnavatelé na současném 

trhu práce vůbec nemohou o zaměstnance a zaměstnankyně ucházet. 

 

Bohužel naše argumenty nikdo nechtěl slyšet a v letošním roce tak sklízíme výsledky loňské 

„debaty“. Příslušníci i občanští zaměstnanci Policie ČR tak přicházejí o zásadní příspěvek, a to 

o příspěvek na stravování. Tento krok byl navíc oznámen až 28. prosince 2023, od ledna pak bylo 

vyplácení skutečně zastaveno. Všichni, kterých se příspěvek dotýká, si tak citelně pohorší. Služba 

v bezpečnostních sborech, jejíž náročnost i potřebnost není možné zpochybnit, tak opět ztrácí na 

zajímavosti a nepochybně se odrazí na dalším již tak problematickém úsilí o doplňování a obměnu 

obou sborů. 

 

Jako odborový svaz s tímto krokem zásadně nesouhlasíme. Jde o pokračování v absurdním úsilí o 

devastaci veřejného sektoru pod záminkou konsolidace veřejných financí. K efektivní konsolidaci a 

radikálním změnám schází politická vůle a kompetence. Vláda v tomto ohledu dokázala pouze 

sbírat „drobné“ zaměstnancům a zaměstnankyním veřejného sektoru – tyto prostředky ve státním 

rozpočtu výrazný rozdíl neudělají, v rozpočtech dotčených rodin ovšem ano. A na nedostatku 

veřejných služeb, včetně zajištění bezpečnosti, to pocítíme úplně všichni. 
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